
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 236 af 14. januar 2022 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Louise Schack Elholm (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Uffe Mikkelsen 

  

31. januar 2022 
J.nr. 2022 - 842 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 236

Skatteudvalget 2021-22



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren forholde sig til, om værdiansættelsen af medarbejderaktier kan simplifice-

res, så omkostningerne til rådgivning m.v. gøres mindre, specielt for nye og mindre virk-

somheder, og hvilke udgifter for staten og evt. kontrolmæssige konsekvenser, der vil være 

forbundet hermed? 

 

Svar 

Værdiansættelsen af medarbejderaktier sker til markedspris. Skatterådet og tidligere Lig-

ningsrådet har godkendt flere forskellige værdiansættelsesmetoder, der skønner over mar-

kedsværdien. Værdien opgøres som udgangspunkt, når udnyttelseskursen for købe- og 

tegningsretten og købskursen for aktierne ligger fast. Medarbejderaktier værdiansættes ef-

ter samme metode som aktier, optioner m.v. i almindelighed, og det vurderes umiddelbart 

ikke hensigtsmæssigt med en særlig metode for medarbejderaktier. 
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